

Brussels, June 1967

P - 37

INFORMATION MEMO

THE FIRST OF JULY 1967 : THE CUSTOMS SITUATION

Further reductions in intra-Community customs duties

On 1 July 1967, a further reduction will be made in intra-Community customs duties. The Member States will then lower the duties they still apply to goods moving from and into each other's territories to:

- 15% of the basic duties in the case of manufactures (Council decision of 26 July 1966) and
- 25% of the basic duties in the case of certain agricultural products (listed in Annex II of the Treaty, other than those already subject to a common organization of the market - see Council directive of 31 May 1967).

Regarding manufactures, the Council decision of 26 July 1966 has fixed 1 July 1968 as the date by which customs duties between the Member States will be abolished and the common (external) customs tariff will apply in full. This decision also confirmed the abolition of all quantitative restrictions on movements of these goods between the Member States.

As for the free movement of farm products (apart from those subject to a common organization of the market), no decision has yet been taken. Nevertheless, in the course of 1967 the Commission will again submit proposals to the Council to free these products. The proposals will relate to removal of the remaining 25% of the basic duties, the application of the CCT, and the abolition of quantitative restrictions. Complete freedom of movement for these farm products may be expected on 1 July 1968.

The new reduction in the remaining customs duties on intra-Community trade has led the Commission to amend the provisions it adopted for processing traffic under Article 10(2), second paragraph, of the Treaty. As regards products being processed, from 1 July

.../...

1967 that part of the duty in the common customs tariff, or of the agricultural levies (1), that is charged as an offsetting levy in the manufacturing Member State is increased from 75 to 85%.

Application of customs duties vis-à-vis non-member countries

No noteworthy change is to take place on 1 July 1967 concerning the application of customs duties on imports from non-member countries. No general alignment of member countries' tariffs on the CCT is provided for on this date, and the latter mainly remain unchanged. The tariff reductions recently agreed to in GATT will not come into force until a later date, according to a time-table which has still to be drawn up. On the other hand the Council, following a Commission proposal, decided on 13 June 1967 to extend until 30 June 1968 the temporary 20% reduction of duties on some 500 CCT tariff headings. This temporary reduction (Council decision of 14 June 1966) was valid until 30 June 1967 and, had it not been renewed, certain increases in duties would have ensued, since the Member States would have had to adjust their national duties on the products concerned by aligning them on those in the CCT which have not been suspended. Although these increases would actually have been quite moderate, the Commission considered them inadvisable, and it therefore suggested that the Council might extend the period of reduction for these 500 tariff headings. So the present tariff situation with regard to non-member countries will remain virtually unchanged if, in accordance with Article 26, the Commission again grants requests made or to be made by Member States to postpone raising or lowering certain of the customs duties they charge. The Commission is at present examining some of these requests.

It should, however, be pointed out that from 1 July 1967 the CCT will be applied to the following farm products, which come under Council Regulation No. 136/66/CEE:

- 12.01 Oilseeds and oleaginous fruit, whole or broken
- 12.02 Flours or meals of oilseeds or oleaginous fruit, non-defatted (excluding mustard flour)
- 15.04 Fats and oils of fish and marine mammals, whether or not refined.

---

(1) In the case of products subject to the agricultural levies system and for which the single market stage has not yet been reached, the offsetting levy is based on the average of the agricultural levies applied in each Member State vis-à-vis non-member countries.

.../...

- ex 15.07 Fixed vegetable oils, fluid or solid, crude, refined or purified (excluding olive oil)
- 15.12 Animal or vegetable fats and oils, partly or completely hydrogenated, and animal or vegetable fats and oils solidified or hardened by any other process, whether or not refined, but not further prepared
- 15.13 Margarine, imitation lard and other prepared edible fats
- ex 15.17 Residues resulting from the treatment of fatty substances or animal or vegetable waxes (excluding those containing oil presenting the characteristics of olive oil)
- ex 23.04 Oil-cake and other residues resulting from the extraction of vegetable oils except olive oil.

EUROPEAN ECONOMIC COMMUNITY  
OFFICIAL SPOKESMAN  
of the Commission

23, avenue de la Joyeuse Entrée  
Brussels 4  
Telephone 35 00 40

Brussels, July 1967  
P-37 (ADDENDUM)

INFORMATION MEMO

THE FIRST OF JULY 1967 :  
PROCESSING OF FARM PRODUCE

In connection with the farm-produce processing industries, the Council adopted the following regulations, which came into force on 1 July 1967:

- a) Regulation No. 127/67/CEE of 13 June 1967, making special arrangements for goods subject to Regulation No. 160/66/CEE when imported from the Associated African States and Madagascar and the Overseas Countries and Territories;
- b) A regulation dated 27 June, making special arrangements for the same goods when imported from Greece;
- c) A regulation dated 27 June, laying down the conditions under which refunds may be granted on exports to non-member countries of agricultural products not listed in Annex II of the Treaty;
- d) A regulation dated 27 June, amending Article 14 of Regulation 160/66/CEE so as to adapt its provisions to those of the preceding regulation on export refunds.

Another Commission regulation became operative on 1 July 1967, which fixed, for the third quarter of 1967, the variable components applying to products coming under Regulation No. 160/66/CEE.

1.  
Bruxelles, juin 1967.  
P - 37

NOTE D'INFORMATION

L'ECHEANCE DU 1er JUILLET 1967 : LA SITUATION DU POINT DE VUE DOUANIER

Nouvelles réductions des droits de douane intracommunautaires

Une nouvelle réduction des droits de douane intracommunautaires interviendra le 1er juillet 1967. A cette date, les Etats membres ramèneront les droits de douane qu'ils appliquent encore entre eux à:

- 15 % des droits de base pour les produits industriels (décision du Conseil du 26 juillet 1966)
- 25 % des droits de base pour certains produits agricoles (il s'agit des produits de l'annexe II du Traité, autres que ceux déjà soumis à organisation commune de marché - voir directive du Conseil du 31 mai 1967).

En ce qui concerne les produits industriels, la décision du Conseil du 26 juillet 1966 a d'ores et déjà fixé la date du 1er juillet 1968 pour l'abolition complète des droits de douane intracommunautaires et pour l'application intégrale du tarif extérieur commun. Cette même décision a également entériné la suppression de toutes les restrictions quantitatives intra-CEE s'appliquant à ces produits.

En ce qui concerne la libre circulation des produits agricoles, autres que ceux soumis à organisation commune de marché, aucune décision n'a encore été prise. Cependant, la Commission fera encore dans le courant de l'année 1967 des propositions au Conseil en vue de réaliser la libre circulation de ces produits, ces propositions auront trait à la suppression des 25 % résiduels des droits de base, à l'application du T.D.C. et à l'abolition des restrictions quantitatives. Il semble que la libre circulation de ces produits agricoles puisse être envisagée pour le 1er juillet 1968.

La nouvelle réduction des droits de douane résiduels applicables dans les échanges intracommunautaires a conduit la Commission à modifier les dispositions qu'elle a arrêtées, en vertu de l'article 10, § 2, deuxième alinéa du Traité dans le domaine du trafic de perfectionnement. A partir

du 1er juillet 1967, la fraction des droits du tarif douanier commun ou des prélèvements agricoles (1) afférents aux produits mis en oeuvre, à percevoir dans l'Etat membre de fabrication à titre de prélèvement compensateur est portée de 75 à 85 %.

Application des droits de douane vis-à-vis des pays tiers

Aucun changement notable ne doit intervenir au 1er juillet 1967 dans l'application des droits de douane à l'égard des importations de pays tiers. Il n'est prévu à cette date aucun rapprochement généralisé des droits nationaux vers ceux du T.D.C. et ces derniers droits restent dans l'ensemble inchangés. Les réductions tarifaires récemment consenties dans le cadre du GATT n'entreront en vigueur qu'à une date ultérieure, selon un calendrier encore à préciser. D'un autre côté, et sur proposition de la Commission, le Conseil a décidé, le 13 juin 1967, de proroger jusqu'au 30 juin 1968 la suspension de droits dont bénéficient environ 500 positions du T.D.C. dans une mesure de 20 %. Cette suspension, qui avait fait l'objet de la décision du Conseil du 14 juin 1966, vient à expiration le 30 juin 1967 et si elle n'avait pas été reconduite, il en serait résulté certaines hausses de droits du fait que les Etats membres auraient dû adapter leurs droits nationaux pour les produits concernés en les rapprochant de ceux du T.D.C. non suspendus. La Commission a estimé que de telles augmentations - bien que généralement assez modérées, à la vérité - n'étaient pas opportunes et c'est pourquoi elle a suggéré au Conseil de prendre une nouvelle décision de suspension concernant ces 500 positions tarifaires. Le statu-quo tarifaire vis-à-vis des pays tiers sera donc pratiquement maintenu si, de son côté, et en vertu de l'art. 26, la Commission autorise encore les Etats membres qui en ont fait ou qui en feraient à nouveau la demande, à différer le relèvement ou l'abaissement de certains droits de leurs tarifs nationaux. L'étude de quelques-unes de ces demandes est actuellement en cours au sein des services de la Commission.

Il est à signaler toutefois que la date du 1er juillet 1967 marque la mise en application du T.D.C pour les produits agricoles suivants qui font l'objet du règlement du Conseil n°136/66 :

- 12.01 Graines et fruits oléagineux, même concassés
- 12.02 Farines de graines et de fruits oléagineux, non déshuilées, à l'exclusion de la farine de moutarde
- 15.04 Graisses et huiles de poissons et de mammifères marins, même raffinées

(1) En ce qui concerne les produits soumis au régime des prélèvements agricoles pour lesquels le stade du marché unique n'est pas encore atteint, le prélèvement compensateur est "assis" sur la moyenne des prélèvements agricoles envers les pays tiers appliqués dans chacun des Etats membres

- ex 15.07 Huiles végétales fixes, fluides ou concrètes, brutes, épurées ou raffinées, à l'exclusion de l'huile d'olive
- 15.12 Huiles et graisses animales ou végétales partiellement ou totalement hydrogénées et huiles et graisses animales ou végétales solidifiées ou durcies par tout autre procédé, même raffinées, mais non préparées
- 15.13 Margarine, simili-saindoux et autres graisses alimentaires préparées
- ex 15.17 Résidus provenant du traitement des corps gras ou des cires animales ou végétales, à l'exclusion de ceux contenant de l'huile ayant les caractères de l'huile d'olive.
- ex 23.04 Tourteaux et autres résidus de l'extraction des huiles végétales, à l'exclusion des grignons d'olive et des autres résidus de l'extraction de l'huile d'olive.

Bruxelles, juillet 1967.  
P - 37 (ADDENDUM)

NOTE D'INFORMATION

L'ECHEANCE DU 1er JUILLET 1967:

DISPOSITIONS CONCERNANT LE SECTEUR DES INDUSTRIES DE  
TRANSFORMATION DE PRODUITS AGRICOLES

En ce qui concerne le secteur des industries de transformation de produits agricoles, le Conseil a adopté les dispositions suivantes qui ont été appliquées à partir du 1er juillet 1967:

- a) un règlement n° 127/66/CEE du 13 juin 1967 arrêtant les dispositions particulières applicables aux marchandises relevant du règlement n° 160/66/CEE et qui sont importées des Etats africains et malgache associés et des pays et territoires d'outre-mer;
- b) un règlement du 27 juin arrêtant les dispositions particulières applicables aux mêmes marchandises importées de Grèce;
- c) un règlement du 27 juin fixant les conditions d'octroi des restitutions pouvant être accordées à l'exportation, vers les pays tiers, de produits agricoles sous la forme de marchandises ne relevant pas de l'Annexe II du traité;
- d) un règlement du 27 juin portant modification de l'article 14 du règlement 160/66/CEE, de manière à en adapter les dispositions à celles du règlement précédent relatif aux restitutions à l'exportation.

Est entrée également en application le 1er juillet 1967 un règlement de la Commission fixant pour le 3ème trimestre de l'année les éléments mobiles applicables aux marchandises concernées par le règlement n°160/66/CEE.

---:---:---:---:---